江競競



江競競律師

金杜律師事務所合夥人兼香港基 金業務主管

香港有限合夥基金協會創會會長

電話 +852 3443 8504 手機 +852 6384 3572 jingjing.jiang@hk.kwm.com 江競競律師現為金杜律師事務所合夥人兼香港基金業務主管,江律師同時擔任香港有限合夥基金協會創會會長、中資海外私募基金協會副會長、香港金融發展局政策研究小組成員、深港金融合作委員會委員、特區政府推動資產及財富管理業發展專責小組成員、香港中國金融協會理事和香港風險及天使投資脈絡董事。

江律師的執業範圍包括各類私募基金的設立,包括私募股權基金、並購基金、創投基金、房地產基金、基礎設施基金、母基金、信貸基金、債務及夾層基金、二級市場基金及對沖基金。江律師就向基金管理人提供關於獨立管理帳戶、聯合投資及附帶權益(carried interest)結構等方面的諮詢擁有豐富的經驗。同時,江律師對包括開曼群島、香港、新加坡、模里西斯、海峽群島、英國、盧森堡及德拉瓦等地的所有主要司法管轄區的基金結構十分熟悉。江律師亦在大型基金二級市場交易(secondary transactions)中為買方及賣方提供諮詢。

江律師曾在上海、倫敦和香港三地執業,為大量國際、歐洲及亞洲的大型基金管理公司、金融機構、其他機構投資人及國有企業就國際基金結構的設計、跟投及附帶權益的結構設計及多種私募資管產品的設計提供法律意見,代表大量國際及中資機構投資人以及多家主權基金投資國際私募基金。

江律師參與了香港《有限合夥基金條例》的制定,並與 主導立法的監管機構就有限合夥基金條例的實施、附帶 權益稅收優惠以及香港的私募基金監管體制保持緊密溝 通。 自條例實施以來,江律師帶領的團隊參與設立了市場上近20%的香港有限合夥基金(包括前10支香港有限合夥基金中的9支)。江律師連續四年主導編制香港有限合夥基金年度報告,江律師因推動香港監管機構和公司註冊處接受香港有限合夥基金可以聘用兩個或以上投資管理人的基金結構入圍《金融時報》2022年度亞太創新律師大獎。

江律師被《錢伯斯大中華區法律指南》和《法律500強》同時推薦為亞太地區投資基金領域領先律師,被China Business Law Journal《商法》 "The A-List法律精英"榜單評選為2023及2024年度 "律界精銳"以及2020年度China Business Law Journal《商法》30位中國業務律師新星(Rising Stars 2020)。江律師還入選《亞洲法律雜誌》2017年 "亞洲40位40歲以下最傑出青年律師"榜單,被評為亞太地區40位40歲以下最傑出青年法律人才之一。

江律師擁有香港特區律師執業資格,並擁有中國律師職業資格。



Jingjing Jiang
Partner and Head of Hong
Kong Funds Practice
King & Wood Mallesons

Founding President of Hong Kong LPF Association

T +852 3443 8504 **M** +852 6384 3572 jingjing.jiang@hk.kwm.com Jingjing Jiang is a Partner of King & Wood Mallesons and Head of Hong Kong Funds Practice. He is also the Founding President of the Hong Kong LPF Association, Vice Chairman of the Chinese Overseas Private Funds Association, Policy Research Committee Member of the Financial Services Development Council, Member of Shenzhen-Hong Kong Financial Cooperation Committee, Member of Task Force on Promoting the Development of Asset and Wealth Management, Council Member of the Chinese Financial Association of Hong Kong and Director of Hong Kong Venture Investment and Business Angel Network.

Jingjing's legal practice includes formation of all types of private funds including private equity, buyout, venture capital, real estate, infrastructure, fund of funds, credit, debt and mezzanine, secondary and hedge funds. He is also experienced in advising fund managers on separately managed accounts, co-investment and carried interest structuring and is familiar with fund structures in all major jurisdictions, including Cayman Islands, Hong Kong, Singapore, Mauritius, the Channel Islands, the United Kingdom, Luxembourg and Delaware. He also acted on both buyer and seller sides on large secondary transactions.

Jingjing has practiced in Shanghai, London and Hong Kong, and he has advised a large number of multinational companies including leading fund managers, financial institutions, other institutional investors and state-owned enterprises on structuring international funds, co-investment and carried interest and other asset management and fund products. He also represents a considerable number of international and Chinese institutional investors and sovereign wealth funds on their investments in international private funds.

Jingjing has been involved in the legislation of the Hong Kong Limited Partnership Fund Ordinance and formulation of a series of ancillary policy. His team set up the first nine out of ten LPFs in Hong Kong and was involved in the establishment of around 20% of the LPFs in the market. He also led the publication of the annual report of Hong Kong LPF for 4 consecutive years. He was shortlisted by the Financial Times Asia Pacific Innovative Lawyers Awards 2022 for innovation in creating new standards in the Practice of Law.

Jingjing was named as a leading individual in Investment Funds by both Chambers Greater China Guide and Legal 500 and was named in Asian Legal Business' (ALB) 2017 "40 under 40" list of most outstanding legal professionals in Asia representing the brightest young legal minds in Asia. He was included in "The Growth Drivers" category of the 2023 and 2024 edition of China Business Law Journal's The A-List which identifies PRC lawyers and foreign firm lawyers most highly recommended by China's legal market. He was named in China Business Law Journal's "Rising Star 2020" list, which profiles 30 most accomplished next generation lawyers in China.

Jingjing is qualified to practise in Hong Kong and holds a PRC lawyer qualification certificate.